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Package leaflet: information for the user

NASOALDO 50 micrograms/spray nasal spray suspension
Mometasone furoate

Read all of this leaflet carefully before you start taking this medicine because it contains important information for you.
- Keep this leaflet. You may need to read it again.
- If you have any further questions, ask your doctor or pharmacist.
- This medicine has been prescribed for you only. Do not pass it on to others. It may harm them, even if their signs of illness are the same as yours.
- If you get any side effects, talk to your doctor or pharmacist. This includes any possible side effects not listed in this leaflet. See section 4. 
What is in this leaflet
1.  What NASOALDO is and what it is used for
2.  What you need to know before you use NASOALDO
3.  How to take NASOALDO
4.  Possible side effects 
5.  How to store NASOALDO
6.  Contents of the pack and other information
1. What NASOALDO is and what it is used for
What is NASOALDO?
NASOALDO 50 micrograms/actuation nasal spray, suspension contains mometasone furoate, a medicine that belongs to a group of medicines called 
corticosteroids. When mometasone furoate is sprayed into the nose, it can help to relieve inflammation (swelling and irritation of the nose), sneezing, itching and 
a blocked up or runny nose. 
What is NASOALDO used for?
Hayfever and perennial rhinitis
NASOALDO is used to treat the symptoms of hayfever (also called seasonal allergic rhinitis) and perennial rhinitis in adults and children aged 3 and older. 
Hayfever, which occurs at certain times of the year, is an allergic reaction caused by breathing in pollen from trees, grasses, weeds and also moulds and fungal 
spores. Perennial rhinitis occurs throughout the year and symptoms can be caused by a sensitivity to a variety of things, including house dust mites, animal hair 
(or dander), feathers and certain foods. NASOALDO reduces the swelling and irritation in your nose, thereby relieving sneezing, itching and a blocked-up or runny 
nose caused by hayfever or perennial rhinitis.
Nasal polyps
NASOALDO is used to treat nasal polyps in adults aged 18 and over.
Nasal polyps are small formations in the mucosa of the nose and usually affect both nostrils. NASOALDO reduces inflammation in the nose, causing polyps to 
gradually reduce, thereby relieving a blocked-up nose that can make it difficult to breath through your nose.
2. What you need to know before you use NASOALDO 
Do not use NASOALDO 
- if you are allergic (hypersensitive) to mometasone furoate or any of the other ingredients of this medicine (listed in section 6).
- if you have an untreated infection in your nose. Use of NASOALDO during an untreated infection in your nose, such as herpes, can worsen the infection. You 
should wait until the infection is resolved before you start using the nasal spray.
- if you have recently had an operation on your nose or you have injured your nose. You should not use the nasal spray until your nose has healed. 
Warnings and precautions
Talk to your doctor or pharmacist before using NASOALDO:
- if you are currently having or have ever had tuberculosis,
- if you have any other type of infection,
- if you are taking other corticosteroid medicines, either by mouth or by injection, 
- if you have cystic fibrosis (a multi-organ genetic disease that mainly affects the lungs and the digestive system).
While you are using NASOALDO, talk to your doctor 
- if your immune system is not functioning well (if you have difficulty in fighting infection) and you come into contact with anyone with measles or chickenpox. 
You should avoid coming into contact with anyone who has these infections. 
- if you have an infection of the nose or throat. 
- if you are using the medicine for several months or longer. 
- if you have persistent irritation to the nose or throat.
Talk to your doctor is you develop blurred vision or other problems with your sight.
When corticosteroid nasal sprays are used at high doses for long periods of time, side effects may occur due to the drug being absorbed in the body. 
If your eyes are itching or irritated, your doctor may recommend that you use other treatments with NASOALDO.
Children
When used at high doses for long periods of time, corticosteroid nasal sprays may cause certain side-effects, such as slowed growth rate in children. 
It is recommended that the height of children receiving long-term treatment with nasal corticosteroids is regularly monitored and if any changes are noted, their 
doctor should be notified.
Other medicines and NASOALDO
Tell your doctor or pharmacist if you are taking or have recently taken any other medicines, including medicines obtained without a prescription.
If you are taking other corticosteroid medicines for allergy, either by mouth or injection, your doctor may advise you to stop taking them once you begin using 
mometasone furoate. A few people may find that once they discontinue oral or injected corticosteroids they suffer from some undesirable effects, such as joint 
or muscular pain, muscle weakness and depression. You may also develop other allergies, such as watering eyes, itching eyes or red patches in skin and itchy 
skin. If you develop any of these side effects, you should see your doctor.
Some medicines may increase the effects of Nasoaldo 50 micrograms/actuation nasal spray, suspension and your doctor may wish to monitor you carefully if 
you are taking these medicines (including some medicines for HIV: ritonavir, cobicistat).
Pregnancy and breast-feeding
If you are pregnant or breast-feeding, think you may be pregnant or are planning to have a baby, ask your doctor or pharmacist for advice before using this 
medicine.
There is little or no information on the use of mometasone furoate in pregnant women. It is not known if mometasone furoate is found in breast milk.
Driving and using machines
There is no known information on the effect of NASOALDO on the ability to drive or use machinery.
NASOALDO contains benzalkonium chloride
NASOALDO contains benzalkonium chloride which may cause nasal irritation.
3. How to use NASOALDO 
Always use this medicine exactly as your doctor or pharmacist has told you. You should check with your doctor or pharmacist if you are not sure. Do not use a 
larger dose or use the spray more often or for longer than your doctor tells you to.
Treatment of hayfever and perennial rhinitis
Use in adults and children over 12 years old
The usual dose is two sprays into each nostril once a day. 
- Once your symptoms are under control, your doctor may advice you to decrease the dose.
- If you do not start to feel any better, you should see your doctor and he or she may tell you to increase the dose to the maximum daily dose of four sprays into 
each nostril once a day. 
Use in children aged 3 to 11 years
The usual dose is one spray into each nostril once a day.
If you or your child suffer badly from hayfever, your doctor may tell you to start taking NASOALDO before the start of the pollen season, as this will help to prevent 
your hayfever symptoms from occurring. By the end of the pollen season, your hayfever symptoms should have improved and the treatment may no longer be 
necessary.
Nasal polyps
Use in adults over 18 years old
The usual starting dose is two sprays into each nostril once a day.
• If symptoms are not controlled after 5 to 6 weeks, the dose may be increased to two sprays in each nostril twice a day. Once symptoms are under control, your 
doctor may advice you to decrease your dose.
• If there is no improvement in symptoms after 5 to 6 weeks of twice daily administration, you should contact your doctor.
Method of administration
Preparing your nasal spray for use
NASOALDO has a dust cap which protects the nozzle and keeps it clean. 
Remember to take this off before using the spray and to replace it after use.
If you are using the spray for the first time you need to “prime” the bottle by pumping the spray 10 times until a fine mist is produced:
1. First, gently shake the bottle.
2. Put your forefinger and middle finger either side of the nozzle and your thumb underneath the bottle.
    Do not pierce the nasal applicator.
3. Point the nozzle away from you and then press down with your fingers to pump the spray 10 times until a fine mist is produced. 
If you have not used the spray for 14 days or more, you need to “re-prime” the bottle by pumping the spray twice until a fine mist is produced.
How to use your nasal spray
1. Gently shake the bottle and remove the dust cap (Figure 1).
2. Gently blow your nose.
3. Close one nostril and putt he nozzle into the other nostril as shown. (Figura 2). Tilt your head forward slightly, keeping the bottle 
upright.
4. Start to breathe in gently or slowly through your nose and whilst you are breating in squirt a spray of fine mist into your nose by 
pressing down ONCE with your fingers.
5. Breathe out through your mouth. Repeat step 4 to inhale a second spray in the same nostril if applicable.
6. Remove the nozzle from this nostril and breathe out through your mouth.
7. Repeat steps 3 to 6 for the other nostril. (Figure 3)
After using the spray, wipe the nozzle carefully with a clean handkerchief or tissue and replace the dust cap.
Cleaning your nasal spray
-It is important to clean your nasal spray regularly, otherwise it may not work properly. 
-Remove the dust cap and gently pull off the nozzle. 
-Wash the nozzle and dust cap in warm water and then rinse under a running tap. 
-Do not try to unblock the nasal applicator by inserting a pin or other sharp object as this will damage the applicator and 
cause you not to get the right dose of medicine. 
-Allow the dust cap and nozzle to dry in a warm place. 
-Push the nozzle back onto the bottle and replace the dust cap. 
-The spray will need to be primed again with 2 sprays when first used after cleaning.
If you take more NASOALDO than you should
Tell your doctor if you accidentally take more than you should.
If you use steroids for a long time or in large amounts they may, rarely, affect some of your hormones. In children this may affect 
growth and development.
If you forget to take NASOALDO
If you forget to take your nasal spray at the right time, take it as soon as you remember, then carry on with the normal frequency of 
administration. Do not take a double dose to make up for a forgotten dose.
If you stop the treatment with NASOALDO 
In some patients NASOALDO should begin to relieve symptoms 12 hours after the first dose; however full benefit of treatment may 
not be seen for up to two days. It is very important that you use your nasal spray regularly. 
Do not stop your treatment even if you feel better unless told to do so by your doctor.
If you have any further questions on the use of this medicine, ask your doctor or pharmacist.
4. Posible side effects 
Like all medicines, this medicine can cause side effects, although not everybody gets them. Immediate hypersensitivity (allergic) reactions may occur after use 
of this medicine. These reactions may be severe. You should stop taking NASOALDO and get immediate medical help if you experience symptoms such as:
• swollen face, tongue or pharynx
• trouble swallowing
• hives
• shortness of breath or difficulty breathing
When corticosteroid nasal sprays are used at high doses for long periods of time, side effects may occur due to the drug being absorbed in the body.
Other side effects
Most people do not have any problems after using the nasal spray. However, some people, after using mometasone furoate or other corticosteroid nasal sprays, 
may find that they suffer from:
Common side effects (can affect up to 1 in 10 people)
• headache
• sneezing
• nose bleeds [very common (may affect more than 1 in 10 people) in people with nasal polyps taking two sprays of mometasone furoate in each nostril twice a day.]
• sore nose or throat
• ulcers in the nose
• respiratory tract infection
Not known (frequency cannot be estimated from the available data)
• increase in eye pressure (glaucoma) and/or cataracts causing visual disturbances
• damage to the partition in the nose which separates the nostrils
• changes in taste and smell
• difficulty in breathing and/or fatigue
• blurred vision
Reporting of side effects 
If you get any side effects, talk to your doctor or pharmacist. This includes any possible side effects not listed in this leaflet. By reporting side effects you can 
help provide more information on the safety of this medicine.
5. How to store NASOALDO 
Keep this medicine out of the reach and sight of children.
Do not store above 30ºC. Do not freeze.
Do not use this medicine after the expiry date which is stated on the container after EXP. The expiry date refers to the last day of that month.
The spray should be used within 2 months of first opening. 
Do not throw away any medicines via wastewater or household waste. If you are not sure, ask your pharmacist how to throw away containers and medicines you 
no longer use. These measures will help protect the environment.
6. Contents of the pack and other information 
What NASOALDO contains
- The active substance is mometasone furoate. Each spray contains 50 micrograms of mometasone furoate, as monohydrate.
- The other ingredients are dispersible cellulose (microcrystalline cellulose and sodium carmellose), glycerol, sodium citrate, anhydrous citric acid, benzalkonium 
chloride, polysorbate 80 and purified water.
What NASOALDO looks like and contents of the pack
NASOALDO is a nasal spray suspension. It comes in an opaque white 140-spray plastic bottle equipped with a metering spray pump, a nasal adapter and a dust cap.
Marketing Authorisation Holder and Manufacturer
Laboratorio Aldo-Unión, S.L.
Baronesa de Maldá, 73
08950 Esplugues de Llobregat
Barcelona - Spain
This leaflet was last revised in 10/2017
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Notice : Information du patient utilisateur
NASOALDO 50 microgrammes/pulvérisation suspension pour pulvérisation nasale

Furoate de mométasone
Veuillez lire attentivement cette notice avant d’utiliser ce médicament car elle contient des informations importantes pour vous.
- Gardez cette notice. Vous pourriez avoir besoin de la relire.
- Si vous avez d’autres questions, interrogez votre médecin ou votre pharmacien.
- Ce médicament vous a été personnellement prescrit. Ne le donnez pas à d’autres personnes. Il pourrait leur être nocif, même si les signes de leur maladie 
- sont identiques aux vôtres.
- Si vous ressentez un quelconque effet indésirable, parlez-en à votre médecin ou à votre pharmacien. Ceci s’applique aussi à tout effet indésirable qui ne 
- serait pas mentionné dans cette notice. Voir rubrique 4. 
Que contient cette notice ?
1.   Qu’est-ce que NASOALDO et dans quel cas est-il utilisé ?
2.   Quelles sont les informations à connaître avant d’utiliser NASOALDO ?
3.   Comment utiliser NASOALDO ?
4. Quels sont les effets indésirables éventuels ?
5.   Comment conserver NASOALDO ?
6.   Contenu de l’emballage et autres informations
1. Qu’est-ce que NASOALDO et dans quel cas est-il utilisé ?
Qu’est-ce que NASOALDO ?
NASOALDO 50 microgrammes/pulvérisation suspension pour pulvérisation nasale contient du furoate de mométasone. Ce médicament appartient à une classe
de médicaments appelés corticostéroïdes. Lorsqu’il est pulvérisé dans le nez, le furoate de mométasone peut aider à soulager l’inflammation (nez enflé et irrité), 
les éternuements, les démangeaisons et le nez bouché ou qui coule.
Dans quel cas NASOALDO est-il utilisé ?
Rhume des foins et rhinite perannuelle
NASOALDO est utilisé pour traiter les symptômes du rhume des foins (également appelé rhinite allergique saisonnière) et de la rhinite perannuelle chez les 
adultes et les enfants de plus de 3 ans.
Le rhume des foins, qui survient à certaines périodes de l’année, est une réaction allergique provoquée par l’inhalation du pollen des arbres, des herbes, 
mauvaises herbes, ainsi que des spores de moisissures et de champignons. La rhinite perannuelle se manifeste toute l’année et les symptômes peuvent être 
causés par une sensibilité à divers facteurs, notamment les acariens, les poils (ou l’épithélium) d’animaux, les plumes et certains aliments. NASOALDO réduit 
l’inflammation et l’irritation du nez et soulage ainsi les éternuements, les démangeaisons et les problèmes de nez bouché ou qui coule, causés par le rhume des 
foins ou la rhinite perannuelle.
Polypes nasaux
NASOALDO est indiqué pour le traitement des polypes nasaux chez les adultes à partir de 18 ans.
Les polypes nasaux sont de petites formations dans la muqueuse du nez, qui affectent généralement les deux narines. NASOALDO réduit le gonflement du nez, 
ce qui fait que les polypes se rétractent progressivement, soulageant ainsi les problèmes de nez bouché qui peuvent gêner la respiration par le nez.
2. Quelles sont les informations à connaître avant d’utiliser NASOALDO ? 
Ne prenez jamais NASOALDO :
- Si vous êtes allergique (hypersensible) au furoate de mométasone ou à l’un des autres composants contenus dans ce médicament mentionnés dans la rubrique 6.
- Si vous présentez une infection nasale non traitée. En utilisant NASOALDO alors que vous avez une infection nasale non traitée, comme l’herpès, vous risquez 
- d’aggraver l’infection. Vous devez attendre que l’infection ait disparu avant de commencer à utiliser le pulvérisateur nasal.
- Si vous avez récemment bénéficié d’une opération ou un traumatisme au niveau de votre nez. N’utilisez pas le pulvérisateur nasal tant que votre nez n’est pas guéri.
Avertissements et précautions
Adressez-vous à votre médecin ou votre pharmacien avant d’utiliser NASOALDO :
- Si vous avez ou avez déjà eu la tuberculose.
- Si vous présentez tout autre type d’infection.
- Si vous prenez d’autres corticostéroïdes, par voie orale ou par injection.
- Si vous êtes atteint(e) de fibrose kystique (une maladie génétique qui touche plusieurs organes, principalement les poumons et le système digestif).
Lors de votre traitement par NASOALDO, consultez votre médecin. 
- Si votre système immunitaire ne fonctionne pas bien (si vous avez des difficultés à surmonter l’infection) et si vous êtes entré(e) en contact avec une personne 
- atteinte de la rougeole ou de la varicelle. Vous devez éviter tout contact avec les personnes atteintes de ces infections. 
- Si vous présentez une infection du nez ou de la gorge. 
- Si vous utilisez ce médicament pendant plusieurs mois ou plus. 
- Si vous présentez une irritation persistante du nez ou de la gorge.
Contactez votre médecin si votre vision se trouble ou si vous souffrez d’autres troubles visuels.
Lorsqu’ils sont utilisés à fortes doses pendant de longues périodes, les pulvérisateurs nasaux de corticostéroïdes peuvent provoquer des effets indésirables, car 
le médicament est absorbé par l’organisme. 
Si vos yeux vous démangent ou sont irrités, votre médecin pourra vous conseiller d’utiliser d’autres traitements en même temps que NASOALDO.
Enfants
L’utilisation de corticoïdes par voie nasale, à des doses élevées sur de longues périodes, peuvent provoquer des effets secondaires, notamment le 
ralentissement de la croissance chez les enfants. 
Il est donc nécessaire de surveiller la taille des enfants traités pendant de longues périodes par des corticostéroïdes nasaux. Si vous remarquez des 
changements, informez votre médecin.
Autres médicaments et NASOALDO
Si vous prenez ou avez pris récemment d’autres médicaments, y compris des médicaments sans ordonnance, informez votre médecin.
Si vous prenez d’autres corticostéroïdes contre les allergies, par voie orale ou par injection, il se peut que votre médecin vous conseille d’arrêter de prendre ces 
médicaments lorsque vous commencez à utiliser le furoate de mométasone. L’arrêt d’un traitement par corticostéroïdes, que ce soit par voie orale ou par 
injection, peut provoquer chez certaines personnes des effets indésirables tels que douleurs musculaires ou articulaires, faiblesse musculaire et dépression. Il 
se peut également que vous développiez d’autres allergies, comprenant le larmoiement ou des picotements oculaires, ou de l’urticaire et des démangeaisons 
de la peau. Si vous présentez l’un de ces effets indésirables, vous devez consulter votre médecin.
Certains médicaments peuvent augmenter les effets de Nasoaldo 50 microgrammes/pulvérisation suspension pour pulvérisation nasale. Votre médecin vous
surveillera donc attentivement si vous prenez ces médicaments (y compris certains médicaments contre le VIH tels que le ritonavir et le cobicistat).
Grossesse et allaitement
Si vous êtes enceinte ou que vous allaitez, si vous pensez être enceinte ou planifiez une grossesse, demandez conseil à votre médecin ou pharmacien avant de 
prendre ce médicament.
Il existe peu ou pas d’informations sur l’utilisation du furoate de mométasone chez les femmes enceintes. Il n’existe pas de données suffisantes sur l’excrétion 
de furoate de mométasone dans le lait maternel.
Conduite de véhicules et utilisation de machines
Il n’existe aucune information connue sur l’effet de NASOALDO sur la conduite ou l’utilisation des machines.
NASOALDO contient du chlorure de benzalkonium.
NASOALDO contient du chlorure de benzalkonium qui peut provoquer une irritation nasale.
3. Comment utiliser NASOALDO ?
Veillez à toujours prendre ce médicament en suivant exactement les indications de votre médecin ou de votre pharmacien. Vérifiez auprès de votre médecin ou de votre 
pharmacien en cas de doute. N’augmentez pas les doses et n’utilisez pas le pulvérisateur plus souvent ou plus longtemps que ce que votre médecin vous a prescrit.
Traitement du rhume des foins et de la rhinite perannuelle
Utilisation chez les adultes et les enfants de plus de 12 ans
La dose habituelle est de deux pulvérisations dans chaque narine une fois par jour.
- Une fois vos symptômes contrôlés, votre médecin pourra vous recommander de diminuer votre dose.
- Si votre état ne s’améliore pas, vous devez consulter votre médecin. Le médecin pourra alors vous indiquer d’augmenter la dose jusqu’à la dose quotidienne 
maximale de quatre pulvérisations dans chaque narine une fois par jour. 
Utilisation chez les enfants âgés de 3 à 11 ans
La dose habituelle est d’une pulvérisation dans chaque narine une fois par jour.
Si votre enfant présente un rhume des foins très intense, votre médecin pourra vous conseiller de commencer à utiliser NASOALDO avant le début de la saison 
pollinique. Cela permettra de prévenir les symptômes du rhume des foins avant qu’ils ne se manifestent. À la fin de la saison pollinique, les symptômes de rhume 
des foins devraient s’être améliorés, auquel cas il se peut qu’un traitement ne soit plus nécessaire.
Polypes nasaux
Utilisation chez les adultes de plus de 18 ans
La dose initiale habituelle est de deux pulvérisations dans chaque narine une fois par jour.
• Si les symptômes ne sont pas maîtrisés après 5 à 6 semaines, la posologie peut être augmentée à deux pulvérisations dans chaque narine deux fois par jour.
Une fois vos symptômes contrôlés, votre médecin pourra vous recommander de diminuer votre dose.
• Si vous ne constatez aucune amélioration des symptômes après 5 à 6 semaines d’administration deux fois par jour, vous devez consulter votre médecin.
Mode d’administration
Préparation du pulvérisateur nasal pour l’utilisation
NASOALDO est muni d’un capuchon qui protège l’embout et le maintient propre.
N’oubliez pas de l’enlever avant d’utiliser le pulvérisateur et de le remettre après usage.
Si vous utilisez le pulvérisateur pour la première fois, vous devez « amorcer » le flacon en appuyant 10 fois sur le pulvérisateur jusqu’à obtenir une pulvérisation fine:
1. Commencez par agiter le flacon avec précaution.
2. Placez votre index et votre majeur de chaque côté de l’embout et votre pouce sous le flacon.
Veillez à ne pas percer le pulvérisateur nasal.
3. Sans diriger l’embout vers vous, appuyez sur la pompe du pulvérisateur 10 fois jusqu’à obtenir une pulvérisation fine.
Si vous n’avez pas utilisé votre pulvérisateur nasal pendant 14 jours ou plus, vous devrez « amorcer » à nouveau le flacon en
appuyant 2 fois sur le pulvérisateur jusqu’à obtenir une pulvérisation fine.
Comment utiliser votre pulvérisateur nasal ?
1. Secouez le flacon avec précaution puis retirez le capuchon (illustration 1).
2. Mouchez-vous délicatement.
3. Bouchez une narine et placez l’embout dans l’autre narine, comme indiqué (illustration 2). Inclinez légèrement la tête vers le bas, tout en
    gardant le flacon à la verticale.
4. Inspirez doucement ou lentement par le nez et, tout en inspirant, appuyez UNE FOIS avec les doigts pour que la pulvérisation  
    pénètre dans votre nez.
5. Expirez par la bouche. Répétez l’étape 4 pour inhaler une deuxième pulvérisation dans la même narine, si nécessaire.
6. Retirez l’embout de cette narine et expirez par la bouche.
7. Répétez les étapes 3 à 6 dans l’autre narine (illustration 3).
Après avoir utilisé le pulvérisateur, essuyez soigneusement l’embout avec un mouchoir en tissu ou en papier propre et remettez le 
capuchon en place.
Nettoyage de votre pulvérisateur nasal
- Il est important de nettoyer régulièrement votre pulvérisateur nasal, car sinon il risque de ne pas fonctionner correctement. 
- Enlevez le capuchon et retirez délicatement l’embout. 
- Lavez l’embout et le capuchon à l’eau chaude, puis rincez-les à l’eau courante. 
- N’essayez jamais de débloquer l’applicateur nasal en y introduisant une aiguille ou autre objet pointu. Cela pourrait
endommager l’applicateur et empêcher l’administration de la dose correcte de médicament.
- Mettez le capuchon et l’embout à sécher dans un endroit chaud.
- Réinsérez l’embout sur le flacon et remettez le capuchon en place. 
- Avant la première utilisation après un nettoyage, le pulvérisateur devra être réamorcé par 2 pulvérisations.
Si vous avez utilisé plus de NASOALDO que vous n’auriez dû
Si vous avez accidentellement utilisé plus de produit que vous n’auriez dû, parlez-en à votre médecin.
Il arrive, dans de rares cas, que l’utilisation de stéroïdes pendant une longue période ou en grande quantité affecte les hormones. 
Chez les enfants, cela peut affecter la croissance et le développement.
Si vous oubliez d’utiliser NASOALDO
Si vous oubliez d’utiliser votre pulvérisateur nasal au bon moment, utilisez-le dès que vous y pensez, puis continuez à suivre le 
rythme normal d’administration. N’utilisez pas une double dose pour compenser la dose que vous avez oublié de prendre.
Si vous arrêtez de prendre NASOALDO 
Chez certains patients, NASOALDO commence à soulager les symptômes 12 heures après la première dose. Il est cependant possible que le bénéfice complet du
traitement ne se manifeste que deux jours plus tard. Il est très important que vous utilisiez votre pulvérisateur nasal régulièrement. 
Vous ne devez pas arrêter le traitement tant que votre médecin ne vous l’a pas demandé, même si vous vous sentez mieux.
Si vous avez d’autres questions sur l’utilisation de ce médicament, demandez plus d’informations à votre médecin ou à votre pharmacien. 
4. Quels sont les effets indésirables éventuels ?
Comme tous les médicaments, ce médicament peut provoquer des effets indésirables, mais ils ne surviennent pas systématiquement chez tout le monde. Des 
réactions d’hypersensibilité (allergiques) immédiates peuvent survenir après l’utilisation de ce médicament. Ces réactions peuvent être graves. Vous devez 
arrêter le traitement par NASOALDO et consulter immédiatement un médecin si vous présentez l’un ou l’autre des symptômes suivants :
• Visage, langue ou pharynx gonflés
• Difficulté à avaler
• Urticaire
• Fatigue ou difficulté à respirer
Lorsqu’ils sont utilisés à fortes doses pendant de longues périodes, les pulvérisateurs nasaux de corticostéroïdes peuvent provoquer des effets indésirables, car 
le médicament est absorbé par l’organisme.
Autres effets indésirables
Chez la plupart des personnes, l’utilisation d’un pulvérisateur nasal n’entraîne aucun problème. Cependant, certaines personnes, après avoir utilisé du furoate 
de mométasone ou d’autres pulvérisateurs nasaux de corticostéroïdes, peuvent présenter l’un ou l’autre des symptômes suivants :
Effets indésirables fréquents (pouvant toucher jusqu’à 1 personne sur 10)
• Maux de tête
• Éternuements
• Saignement de nez (très fréquent [pouvant toucher plus de 1 personne sur 10] chez les personnes souffrant de polypes nasaux qui reçoivent deux
  pulvérisations de furoate de mométasone dans chaque narine deux fois par jour)
• Douleurs dans le nez ou la gorge
• Ulcères du nez
• Infection respiratoire
Fréquence indéterminée (ne peut être estimée sur la base des données disponibles)
• Augmentation de la pression oculaire (glaucome) et/ou cataractes pouvant entraîner des altérations visuelles
• Lésion de la cloison nasale (séparant les narines)
• Altérations du goût et de l’odeur
• Difficulté à respirer et/ou fatigue
• Vision trouble
Déclaration des effets secondaires
Si vous ressentez un quelconque effet indésirable, parlez-en à votre médecin ou à votre pharmacien. Ceci s’applique aussi à tout effet indésirable éventuel qui ne 
serait pas mentionné dans cette notice. En signalant les effets indésirables, vous contribuez à fournir davantage d’informations sur la sécurité du médicament. 
5. Comment conserver NASOALDO
Tenir ce médicament hors de la vue et de la portée des enfants.
À conserver à une température ne dépassant pas 30 ºC. Ne pas congeler.
N’utilisez pas ce médicament après la date de péremption indiquée sur le récipient après EXP. La date de péremption fait référence au dernier jour de ce mois. 
Le pulvérisateur doit être utilisé dans les 2 mois suivant la première ouverture.
Ne jetez aucun médicament au tout-à-l’égout ou avec les ordures ménagères. En cas de doute, demandez à votre pharmacien d’éliminer les médicaments que 
vous n’utilisez plus. Ces mesures contribueront à protéger l’environnement.
6. Contenu de l’emballage et autres informations 
Ce que contient NASOALDO
-  La substance active est le furoate de mométasone. Chaque pulvérisation contient 50 microgrammes de furoate de mométasone sous forme monohydratée.
-  Les autres composants sont : cellulose dispersible (cellulose microcristalline et carmellose sodique), glycérol, citrate de sodium, acide citrique anhydre, 
   chlorure de benzalkonium, polysorbate 80, eau purifiée.
Comment se présente le produit et contenu de l’emballage extérieur
NASOALDO est une suspension pour pulvérisation nasale. Le médicament est présenté en flacon de plastique blanc opaque de 140 pulvérisations, muni d’une
pompe doseuse pulvérisatrice, d’un adaptateur nasal et d’un capuchon anti-poussière.
Titulaire de l’autorisation de mise sur le marché et fabricant
Laboratorio Aldo-Unión, S.L.
Baronesa de Maldá, 73
08950 Esplugues de Llobregat (Barcelone)
Barcelone - Espagne
La dernière date à laquelle cette notice a été révisée est : 10/2017
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